
Kære folketingspolitiker

Tillykke med valget/genvalget til folketinget

Vi skriver til dig i din egenskab af medlem af 
umulige situation som statsforvaltningerne 
departementet i det tidligere Indenrigs
videreført i finanslovsforliget. 

Konsekvensen er en voldsom besparelse 

Bevillingen for 2011 var på 463,7 mill. kr. men hertil kom et forbrug af reserverede midler + opsparing på 17 
mill. kr. således at der i alt til forbrug er/har været 483,4 mill. kr. I 2012 er der udmeldt en ramme på 450,6 
mill. kr. således en nedgang på 9,3%, en nedgang som fortsætter i 2013 hvor den udmeldte ramme er 418,9 
mill. kr.

I departementets udmelding var blandt andet lagt en ikke ubetydelig vægt på den besparelse man imødeså 
ved, at statsforvaltningerne i 2011 fik ny IT og at ma
sagsbehandling. Det nye IT-system har vist sig 
problemer siden opstarten i maj, hvilket har betydet, at styregruppen for projektet, senest har besluttet at 
udskyde overgangen til digital sagsbehandling

Det kan oplyses, at tre ud af fem statsforvaltninger 
set sig nødsaget til at afskedige mange 
klaret sig ved naturlig afgang, ved orlov, barsel eller ved at medarbejdere er gået ned i tid, hvilket i øvrigt 
også gælder for de statsforvaltninger som har afskediget.

Vi stiller os ganske uforstående overfor
statsforvaltningerne varetager, når det samtidig er en realitet, at 
hovedområderne i de fem statsforvaltninger 

- På det sociale nævn er stigningen fra 2009 til 2011 på 23,5%, 
- På beskæftigelsesankenævnets
- På det familieretlige område er stigningen 

Det kan også illustrereres med nedenstående tal
med udviklingen i årsværk i de år, hvor statsforvaltningerne har eksisteret

Som det fremgår af tallene, er effektiviteten 
drastisk.Men med en reduktion i antallet af m
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Vi skriver til dig i din egenskab af medlem af Kommunaludvalget, for at gøre dig opmærksom på den 
umulige situation som statsforvaltningerne blev stillet i med den foreløbige budgetudmelding for 2012 som 
departementet i det tidligere Indenrigs- og Sundhedsministerium fremkom med 30. juni 2011 og som er 

ensen er en voldsom besparelse i 2012 i forhold til bevillingen for 2011. 

Bevillingen for 2011 var på 463,7 mill. kr. men hertil kom et forbrug af reserverede midler + opsparing på 17 
mill. kr. således at der i alt til forbrug er/har været 483,4 mill. kr. I 2012 er der udmeldt en ramme på 450,6 

es en nedgang på 9,3%, en nedgang som fortsætter i 2013 hvor den udmeldte ramme er 418,9 

I departementets udmelding var blandt andet lagt en ikke ubetydelig vægt på den besparelse man imødeså 
ved, at statsforvaltningerne i 2011 fik ny IT og at man fra 1. januar 2012 skulle overgå til digital 

system har vist sig særdeles usikkert, der har været nedbrud og daglige 
problemer siden opstarten i maj, hvilket har betydet, at styregruppen for projektet, senest har besluttet at 

dskyde overgangen til digital sagsbehandling.

statsforvaltninger allerede på baggrund af bevillingsudmeldingen i juni har 
mange medarbejdere, mens de to øvrige statsforvaltninger indtil vi

klaret sig ved naturlig afgang, ved orlov, barsel eller ved at medarbejdere er gået ned i tid, hvilket i øvrigt 
også gælder for de statsforvaltninger som har afskediget.

overfor,at man ikke fra politisk side har prioriteret de opgaver 
, når det samtidig er en realitet, at tilgangen af sager bl.a. på 

statsforvaltninger er stigende:

På det sociale nævn er stigningen fra 2009 til 2011 på 23,5%, 
enævnets område er stigningen i samme periode på 9,4%

å det familieretlige område er stigningen også 2009 til 2011 på 12,2%

med nedenstående tal, som viser udviklingen i antal afgørelser
hvor statsforvaltningerne har eksisteret.

effektiviteten og produktiviteten hos medarbejderne 
en med en reduktion i antallet af medarbejdere i 2012 til ca.700 og en forventet forøgelse af 

ommunaludvalget, for at gøre dig opmærksom på den 
stillet i med den foreløbige budgetudmelding for 2012 som 

og Sundhedsministerium fremkom med 30. juni 2011 og som er 

Bevillingen for 2011 var på 463,7 mill. kr. men hertil kom et forbrug af reserverede midler + opsparing på 17 
mill. kr. således at der i alt til forbrug er/har været 483,4 mill. kr. I 2012 er der udmeldt en ramme på 450,6 

es en nedgang på 9,3%, en nedgang som fortsætter i 2013 hvor den udmeldte ramme er 418,9 

I departementets udmelding var blandt andet lagt en ikke ubetydelig vægt på den besparelse man imødeså 
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antal afgørelser af samme størrelse som de foregående år, er det åbenbart, at grænsenforyderligere 
effektiviseringspotentiale er nået.

Når det ikke er gået galt hidtil, så er det fordi vi tidligere har fået tillægsbevillinger og satspuljemidler, men 
disse midler gives for at løse problemer indenfor eksisterende opgaver (herunder pukkelafvikling) og burde 
være undgået ved at give en højere grundbevilling, frem for ved brandslukning når skaden er sket.

Til yderligere belysning heraf kan oplyses, at der i de sidste 4 år har været afsat ca. 10 mio. kr. fra satspuljen 
til afholdelse af tværfaglige møder i særligt komplekse samværssager. Det er sager, som bl.a. kan være 
kendetegnet ved store sociale problemer, eller et højt konfliktniveau mellem sagens parter, men hvor 
børnene i alle tilfælde er særligt udsatte. 

Også på de sociale nævnsområder har nedskæringerne store konsekvenser for borgerne, idet ventetiden nu 
ofte er et halvt år eller mere på at få behandlet en klage over en kommunal afgørelse. Det er en betydelig 
belastning for en borger at vente så længe, hvis man f.eks. har fået standset sine sygedagpenge.

Vi har forståelse for at samfundet er i økonomisk krise, og at der skal spares, men man bliver fra politisk 
side nødt til at se i øjnene, at med den udmeldte bevilling, er der kunét parameter at skrue på,da vi ikke kan 
gå på kompromis med kvaliteten, nemligsagsbehandlingstiderne, der bliver urimeligt lange, både i de 
familieretlige og i de sociale sager, til skade for borgerne.

Vi skal derfor, som tillidsrepræsentanter for alle statsforvaltningernes faggrupper kraftigt opfordre til, at 
man tager oplysningerne alvorligt og finder midler, således at statsforvaltningerne kan fastholde kvaliteten 
i arbejdet og fortsat levere en både hurtig, grundig og faglig korrekt sagsbehandling til gavn for borgerne.

Vi skal afslutningsvistpåpege det uholdbare i, at statsforvaltningernes bevilling er 1-årig, idet det er 
overordentlig vanskeligt at lave en økonomisk holdbar styring af midlerne, når vi ikke ved, hvad der er af 
midler i det efterfølgende år.

Vi har sendt tilsvarende brev til Økonomi-og Indenrigsminister Margrethe Vestager, til Finansudvalget og 
Finansminister Bjarne Corydon, til Socialudvalget ogSocialminister Karen Hækkerup, samt 
Beskæftigelsesudvalget og Beskæftigelsesminister Mette Frederiksen.

På vegne af tillidsrepræsentanterne for alle faggrupper

Vibeke Fedders




